

Title (en)

Motor vehicle lock

Title (de)

Kraftfahrzeugschloß

Title (fr)

Serrure de véhicule automobile

Publication

EP 2133495 A2 20091216 (DE)

Application

EP 09003443 A 20090310

Priority

- DE 202008007673 U 20080609
- DE 102008036356 A 20080805

Abstract (en)

The lock has a pawl manually or automatically lifted by an actuating mechanism (1) in an actuation process. A crash lock (2) brakes or blocks an automatic actuation process, which is caused by crash acceleration, during crash of a motorvehicle. The crash lock includes a spring element (4), which is fixedly mounted in a bearing point (5). The spring element supports a lock mass (3) at a point, which is separate from the bearing point, so that the lock mass is displaceable against reset force of the spring element by the crash acceleration. The spring element is made of plastic composite.

Abstract (de)

Die vorliegende Erfindung betrifft ein Kraftfahrzeugschloß mit den Schließelementen Schloßfalle und Sperrlinke, wobei die Sperrlinke mittels einer Betätigungsmechanik (1) in einem Betätigungsvergang manuell und/oder motorisch auslegbar ist, wobei eine Crashsperrre (2) vorgesehen ist, die im Crashfall einen selbstdurchsetzenden durch Crashbeschleunigungen verursachten Betätigungsvergang bremst oder blockiert. Es wird vorgeschlagen, daß die Crashsperrre (2) einen federelastisch biegbaren Draht oder Streifen aufweist - Federelement (4) -, daß das Federelement (4) an einer Lagerstelle (5) vorzugsweise fest gelagert ist und daß das Federelement (4) die Sperrmasse (3) an einer von der Lagerstelle (5) entfernten Stelle trifft, so daß die Sperrmasse (3) durch Crashbeschleunigungen gegen die Rückstellkraft des Federelements (4) den durch die Crashbeschleunigungen verursachten Betätigungsvergang bremsend oder blockierend, verstellbar ist.

IPC 8 full level

E05B 65/12 (2006.01); **E05B 77/54** (2014.01)

CPC (source: EP)

E05B 77/06 (2013.01)

Citation (applicant)

- DE 19624640 C1 19980108 - KIEKERT AG [DE]
- DE 19624640 C1 19980108 - KIEKERT AG [DE]

Cited by

EP2636827A3; EP3418478A1; CN109113460A; US11318892B2; US11608660B2; US11885171B2; US11466479B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)

AL BA RS

DOCDB simple family (publication)

DE 202008007673 U1 20091022; DE 102008036356 A1 20091210; EP 2133495 A2 20091216; EP 2133495 A3 20110727;
EP 2133495 B1 20121114

DOCDB simple family (application)

DE 202008007673 U 20080609; DE 102008036356 A 20080805; EP 09003443 A 20090310